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Załącznik nr 1 do uchwały nr 520/2021 Senatu WSPA w Lublinie z dnia 16 września 2022 roku 

 

Sprawozdanie z realizacji procedur Wewnętrznego Systemu  

Zapewniania Jakości Kształcenia w roku akademickim 2021/2022 

w Wyższej Szkole Przedsiębiorczości i Administracji w Lublinie 

 

W roku akademickim 2020/2021 Wewnętrzny System Zapewniania Jakości Kształcenia regulowany był 

następującymi uczelnianymi aktami prawnymi: 

1. Uchwała nr 237/2016 Senatu WSPA w Lublinie z dnia 29 kwietnia 2016 roku w sprawie przyjęcia Polityki 

Jakości WSPA w Lublinie; 

2. Zarządzenie nr 63/R/2018-2019 Rektora WSPA w Lublinie z dnia 30 września 2019 roku  

w sprawie Wewnętrznego Systemu Zapewniania Jakości Kształcenia; 

3. Zarządzanie nr 70/R/2020-2021 Rektora WSPA w Lublinie z dnia 6 września 2021 roku w sprawie 

wprowadzenia Harmonogramu realizacji procedur i zadań z zakresu zapewniania jakości kształcenia 

w roku akademickim 2021/2022 w Wyższej Szkole Przedsiębiorczości i Administracji w Lublinie. 

 

Uwzględniając powyższe akty prawne, w roku akademickim 2021/2022 zrealizowano następujące działania, 

mające na celu zapewnienie jakości kształcenia w Wyższej Szkole Przedsiębiorczości i Administracji  

w Lublinie: 

 

PEŁNOMOCNIK DS. EWALUACJI JAKOŚCI KSZTAŁCENIA 

1. Pełnomocnik ds. Ewaluacji Jakości Kształcenia oraz Dyrektor Centrum Studiów Wyższych dokonali oceny 

dostępu do informacji o procesie kształcenia. Ocena została przekazana Koordynatorowi ds. Jakości 

Kształcenia. 

2. Pełnomocnik ds. Ewaluacji Jakości Kształcenia opracował harmonogram przeprowadzania ankietyzacji 

wśród studentów w roku akademickim 2021/2022, uwzględniającej wszystkie formy studiów, 

a następnie przeprowadził ankietyzację. Z przeprowadzonej ankietyzacji opracowane zostały raporty 

z badania opinii studentów wszystkich lat i kierunków studiów w WSPA w Lublinie  w roku akademickim  

2021/2022 na temat oceny zajęć dydaktycznych i funkcjonowania uczelni. Powyższe raporty stanowią 

załączniki 1a i 1b do niniejszego sprawozdania. 

3. Pełnomocnik ds. Ewaluacji Jakości Kształcenia dokonał analizy struktury ocen, przygotowanej przez 

Centrum Studiów Wyższych za rok akademicki 2020/2021. Analiza struktury ocen została przekazana 

Dziekanom kierunków.  

 

DZIEKANI KIERUNKÓW 

1. Dziekani kierunków lub wyznaczone przez nich osoby przeprowadziły hospitacje zajęć dydaktycznych na 

kierunkach:  

- Administracja (tylko w semestrze zimowym); 

- Architektura I i II stopnia; 

- Dziennikarstwo i komunikacja społeczna; 
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- Finanse i rachunkowość (tylko w semestrze zimowym); 

- Informatyka; 

- Pedagogika przedszkolna i wczesnoszkolna w Filii w Wodzisławiu Śląskim (tylko w semestrze zimowym); 

- Projektowanie wnętrz; 

- Socjologia I i II stopnia; 

- Stosunki międzynarodowe (tylko w semestrze zimowym); 

- Zarządzanie I i II stopnia. 

Hospitacje objęły zajęcia na studiach stacjonarnych i niestacjonarnych, zarówno prowadzone 

w siedzibie Uczelni, jak i na platformie e-learningowej. Zalecenia i uwagi, jakie wskazali hospitujący 

to: 

- wykład zawiera treści nie powiązane z profilem kształcenia studenta kierunku Architektura. 

Prezentacja do wykładu przygotowana starannie, ale merytorycznie odbiegająca od założonych efektów 

kształcenia i planu studiów właściwych dla kierunku Architektura I stopnia (Architektura I stopnia); 

- brak sylabusa umieszczonego na PUW - zaproponowano aby go umieścić (Finanse i rachunkowość); 

- zalecenie, aby wcześniej uprzedzać studentów o konieczności ściągnięcia oprogramowania i dokładnej 

instrukcji co i skąd należy ściągnąć i jak zainstalować - oszczędzi to czas w trakcie zajęć (Finanse 

i rachunkowość); 

- zajęcia prowadzone za pomocą narzędzi poza PUW. Na PUW informacja o zajęciach i zaliczenie. Brak 

sylabusa. Jedne zajęcia były odwołane - ustalono nowy termin. Hospitujący proponuje umiejscowienie 

sylabusa oraz informacji dot. warunków zaliczenia. W przypadku korzystania z innych narzędzi np. MS 

Teams proponuje umieścić o tym informację na PUW ewentualnie nagranie z zajęć (Finanse 

i rachunkowość); 

- zalecenie, aby skorzystać z większej ilości narzędzi, jakie oferuje platforma PUW (Finanse 

i rachunkowość); 

- zalecenie, aby zamieścić na platformie sylabus oraz krótki wpis o sobie i parę słów o przedmiocie 

(Zarządzanie I stopnia); 

- zalecenie, aby zamieszczane materiały były sporządzane na obowiązujących formularzach. Na 

platformie przed pierwszymi zajęciami powinien być zamieszczony wpis organizacyjny, w którym 

wykładowca pisze kilka zdań o sobie i o prowadzonym przedmiocie (Zarządzanie). 

 

Wysoko ocenione zostały zajęcia prowadzone przez następujących wykładowców: 

- mgr Monika Kurczewicz, dr Małgorzata Michalska-Nakonieczna, mgr inż. Andrzej Celiński, mgr 

Agnieszka Stachyra (Architektura); 

- mgr Łukasz Borkowski, dr Magda Parzyszek, mgr Marek Staniszewski, mgr Piotr Kuśmierzak 

(Dziennikarstwo i komunikacja społeczna); 

- mgr Małgorzata Sadurska, mgr Magdalena Brodziak, dr Anna Jargiełło (Finanse i rachunkowość); 

- dr Kamila Kozielska (Mięsok), mgr Agnieszka Stykowska, mgr Barbara Somerla, mgr Bogusława 

Szczęsny, mgr Bartosz Suchomski (Pedagogika przedszkolna i wczesnoszkolna w Filii w Wodzisławiu 

Śląskim); 

- mgr inż. arch. Anastasiya Zubrytskaya, mgr Adam Brzezowski, mgr Ewa Pieczykolan (Projektowanie 

wnętrz); 

- mgr Marta Nazaruk-Napora, mgr Paulina Skipirzepa-Kamińska, dr Michał Wójcik, mgr Łukasz Borkowski, 

dr Joanna Kiereś-Łach, dr Ewa Miszczak, mgr Joanna Grela, mgr Ewelina Samolej (Socjologia); 
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- dr Paweł Rogalski, mgr Dominika Janik-Lis, mgr Jacek Lis, mgr Piotr Kuśmierzak (Stosunki 

międzynarodowe); 

- mgr Marcin Pastuszak, mgr Ewa Maj, dr Anna Makarewicz, dr Monika Maj-Golianek, dr Magda Parzyszek, 

dr Bartosz Sobotka, prof. Mariya Fleychuk, mgr Marek Świć, dr Ewa Sikora-Chołody, mgr Łukasz 

Raczkowski, mgr Monika Kłos, dr Marta Komorska, dr Tomasz Żminda, dr inż. Joanna Wyrwisz, dr 

Małgorzata Sosińska-Wit (Zarządzanie). 

Zaleca się w przyszłym roku akademickim przeprowadzenie hospitacji zajęć dydaktycznych na 

kierunkach Administracja, Pedagogika przedszkolna i wczesnoszkolna oraz Transport. Zaleca się, by 

hospitujący wypełniali arkusze hospitacyjne w formie elektronicznej (lub czytelnym pismem odręcznym) 

oraz by dbali o kompletność informacji, dotyczących przeprowadzanej hospitacji (m. in. data, forma 

studiów, forma zajęć). Pełny wykaz hospitacji stanowi załącznik nr 2 do niniejszego sprawozdania.  

2. Dziekani kierunków: Dziennikarstwo i komunikacja społeczna, Finanse i rachunkowość, Socjologia, 

Stosunki międzynarodowe oraz Zarządzanie opracowali syntetyczne sprawozdanie z osiągania efektów 

uczenia się w procesie dyplomowania w roku akademickim 2020/2021 oraz dokonali analizy losowo 

wybranych prac dyplomowych. 

Zaleca się w roku akademickim 2022/2023 i kolejnych opracowanie sprawozdania z osiągania efektów 

uczenia się w procesie dyplomowania i dokonanie analizy losowo wybranych prac dyplomowych przez 

Dziekanów kierunków Administracja, Architektura, Informatyka, Transport. 

3. Dziekani kierunków: Architektura – częściowo, Informatyka – częściowo, Pedagogika przedszkolna 

i wczesnoszkolna – częściowo, Socjologia, Stosunki międzynarodowe oraz Zarządzanie kompletowali oraz 

przekazali do Działu Jakości Kształcenia sylabusy, opracowane przez nauczycieli akademickich. 

Zaleca się w roku akademickim 2022/2023 kompletowanie i sprawdzanie sylabusów przez Dziekanów 

kierunków Administracja, Architektura, Dziennikarstwo i komunikacja społeczna, Finanse 

i rachunkowość, Informatyka, Pedagogika przedszkolna i wczesnoszkolna, Projektowanie wnętrz, 

Transport. 

4. Dziekani kierunków Administracja, Dziennikarstwo i komunikacja społeczna, Informatyka, Socjologia, 

Stosunki międzynarodowe oraz Zarządzanie zorganizowali posiedzenie Kadry dydaktycznej, z którego 

przekazali protokół do Działu Jakości Kształcenia. Na kierunkach Stosunki międzynarodowe oraz 

Zarządzanie były to dwa posiedzenia (po jednym w każdym semestrze). 

Zaleca się w roku akademickim 2022/2023 zorganizowanie posiedzenia kadry dydaktycznej (zarówno 

w semestrze zimowym, jak i letnim) przez Dziekanów kierunków Architektura, Finanse i rachunkowość, 

Projektowanie wnętrz, Pedagogika przedszkolna i wczesnoszkolna oraz Transport. 

5. Dziekani kierunków Architektura, Dziennikarstwo i komunikacja społeczna, Finanse i rachunkowość, 

Informatyka, Projektowanie wnętrz, Socjologia, Stosunki międzynarodowe i Transport opracowali 

przegląd współpracy z otoczeniem społeczno-gospodarczym w roku akademickim 2021/2022. 

Zaleca się opracowanie przeglądu współpracy z otoczeniem społeczno-gospodarczym przez Dziekanów 

kierunków Administracja oraz Pedagogika przedszkolna i wczesnoszkolna. 

6. Dziekani kierunków Administracja, Architektura, Dziennikarstwo i komunikacja społeczna, Finanse 

i rachunkowość, Informatyka – częściowo, Socjologia, Stosunki międzynarodowe oraz Zarządzanie 

zebrali i zatwierdzili tematy prac dyplomowych. 

Zaleca się zatwierdzenie tematów prac dyplomowych przez Dziekanów kierunków Informatyka, 

Projektowanie wnętrz i Transport. 
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7. Dziekani kierunków Administracja, Finanse i rachunkowość, Stosunki międzynarodowe oraz Zarządzanie 

przekazali prośbę do nauczycieli akademickich o dokonanie oceny osiągania przez studentów efektów 

uczenia się przewidzianych dla prowadzonych zajęć. 

Zaleca się przekazywanie ww. prośby do nauczycieli akademickich przez Dziekanów kierunków 

Architektura, Dziennikarstwo i komunikacja społeczna, Informatyka, Pedagogika przedszkolna 

i wczesnoszkolna, Projektowanie wnętrz 

8. Nauczyciele akademiccy, prowadzący zajęcia dydaktyczne na kierunku Administracja dokonali 

i przekazali syntetyczną ocenę opisową osiągania przez studentów efektów uczenia się w ramach 

prowadzonych zajęć. 

9. Dziekani kierunków Architektura, Dziennikarstwo i komunikacja społeczna, Finanse i rachunkowość, 

Projektowanie wnętrz, Socjologia, Stosunki międzynarodowe przesłali do nauczycieli akademickich 

prośbę o wypełnienie ankiety dotyczącej opinii o programie studiów. 

Zaleca się, by Dziekani kierunków Administracja, Informatyka, Pedagogika przedszkolna 

i wczesnoszkolna,  

10. Dodatkowo: na kierunku Administracja przekazano wiele notatek, protokołów, wiadomości e-mail oraz 

innych dokumentów dotyczących współpracy z interesariuszami wewnętrznymi i zewnętrznymi (w 

szczególności z Urzędem Miasta Lublin). Dziekan kierunku Architektura przekazał notatkę ze spotkania 

z Władzami Stowarzyszenia Architektów Polskich. Dziekani kierunków Finanse i rachunkowość oraz 

Socjologia przekazali liczne wiadomości e-mail dotyczące nawiązania współpracy z przedstawicielami 

otoczenia społeczno-gospodarczego. Dziekan kierunku Stosunki międzynarodowe przekazał arkusze 

weryfikacji kart opisów przedmiotów (sylabusów), arkusze weryfikacji prac etapowych, liczną 

korespondencję z promotorami prac dyplomowych dotyczącą m. in. tematów prac dyplomowych, a także 

protokół ze spotkania w sprawie działań promocyjnych i współpracy międzynarodowej Miasta Lublina 

i Uczelni. Dziekan kierunku Zarządzanie opracował zbiorczą ocenę osiągania efektów uczenia się przez 

studentów w minionym roku akademickim, przekazał arkusze weryfikacji kart opisów przedmiotów 

(sylabusów), a także przedłożył szczegółowe analizy i informacje dotyczące zmian w programie studiów, 

w tym wniosek do Rektora Uczelni o wprowadzenie zmian. Prodziekan kierunku Zarządzanie również 

przedstawił wyniki konsultacji oraz informacje dotyczące zmian w programie specjalności Zarządzanie 

innowacjami. 

 

ZESPOŁY DS. JAKOŚCI KSZTAŁCENIA 

1. Liczba posiedzeń poszczególnych kierunkowych Zespołów ds. Jakości Kształcenia w roku akademickim 

2020/2021 wyniosła: 

1) Zespół ds. jakości kształcenia na kierunku Administracja – 0 posiedzeń; 

2) Zespół ds. jakości kształcenia na kierunku Architektura – 1 posiedzenie; 

3) Zespół ds. jakości kształcenia na kierunku Dziennikarstwo i komunikacja społeczna – 1 

posiedzenie; 

4) Zespół ds. jakości kształcenia na kierunku Finanse i rachunkowość – 1 posiedzenie; 

5) Zespół ds. jakości kształcenia na kierunku Informatyka – 0 posiedzeń; 

6) Zespół ds. jakości kształcenia na kierunku Pedagogika przedszkolna i wczesnoszkolna – 0 posiedzeń; 

7) Zespół ds. jakości kształcenia na kierunku Projektowanie wnętrz – 1 posiedzenie; 

8) Zespół ds. jakości kształcenia na kierunku Socjologia – 1 posiedzenie; 

9) Zespół ds. jakości kształcenia na kierunku Stosunki międzynarodowe – 2 posiedzenia; 
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10) Zespół ds. jakości kształcenia na kierunku Transport – 1 posiedzenie; 

11) Zespół ds. jakości kształcenia na kierunku Zarządzanie – 1 posiedzenie. 

2. Zespoły ds. jakości kształcenia na kierunkach: Dziennikarstwo i komunikacja społeczna, Finanse 

i rachunkowość, Socjologia, Stosunki międzynarodowe oraz Zarządzanie opracowały i przekazały 

Koordynatorowi ds. jakości kształcenia dokumentację dotyczącą programu studiów (w tym efektów 

uczenia się) na rok akademicki 2022/2023. 

3. Programy studiów na kierunkach Administracja, Architektura, Informatyka, Pedagogika przedszkolna 

i wczesnoszkolna oraz Projektowanie wnętrz oraz Stosunki międzynarodowe nie zostały znacząco 

zmienione w porównaniu do ubiegłego roku akademickiego. 

 

RADY KONSULTACYJNE 

Liczba posiedzeń poszczególnych kierunkowych Rad Konsultacyjnych w roku akademickim 2021/2022 

wyniosła: 

1) Administracja – 0 posiedzeń; 

2) Architektura – 1 posiedzenie; 

3) Dziennikarstwo i komunikacja społeczna – 1 posiedzeń; 

4) Finanse i rachunkowość – 1 posiedzenie; 

5) Informatyka – 1 posiedzenie; 

6) Pedagogika przedszkolna i wczesnoszkolna – 0 posiedzeń; 

7) Projektowanie wnętrz – 1 posiedzenie; 

8) Socjologia – 1 posiedzenie; 

9) Stosunki międzynarodowe – 0 posiedzeń (ze względu na zaangażowanie Członków RK w pomoc na 

rzecz Ukrainy konsultacje odbywały się indywidualnie i zdalnie, Dziekan przekazał notatkę w tej 

sprawie); 

10) Transport – 1 posiedzenie (wspólne z posiedzeniem Zespołu ds. Jakości Kształcenia, Członkowie 

Rady byli nieobecni ze względu na problemy z logowaniem); 

11) Zarządzanie – 1 posiedzenie. 

Zaleca się zorganizowanie posiedzenia Rady Konsultacyjnej na kierunkach Administracja, Pedagogika 

przedszkolna i wczesnoszkolna, Stosunki międzynarodowe. 

 

PRAKTYKI ZAWODOWE 

Pełnomocnicy ds. praktyk zawodowych na kierunkach studiów: Finanse i rachunkowość oraz Socjologia 

opracowali i przekazali do Działu Jakości Kształcenia syntetyczne sprawozdanie z osiągania efektów uczenia 

się w zakresie praktyk studenckich w roku akademickim 2020/2021. 

Zaleca się opracowanie sprawozdania z osiągania efektów uczenia się w zakresie praktyk studenckich na 

kierunkach Administracja, Architektura, Dziennikarstwo i komunikacja społeczna, Informatyka, Pedagogika 

przedszkolna i wczesnoszkolna, Stosunki międzynarodowe, Transport, Zarządzanie. 

 

KOORDYNATOR DS. JAKOŚCI KSZTAŁCENIA 

1. Koordynator ds. jakości kształcenia opracował sprawozdanie z realizacji procedur Wewnętrznego 

Systemu Zapewniania Jakości Kształcenia w roku akademickim 2020/2021 w Wyższej Szkole 

Przedsiębiorczości i Administracji w Lublinie. Powyższe sprawozdanie zostało zatwierdzone przez Senat 

WSPA w Lublinie w drodze uchwały nr 474/2021 z dnia 14 października 2021 roku. 
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2. Dział Jakości Kształcenia dokonał losowej weryfikacji kart opisów przedmiotów (sylabusów). 

 

PRZEGLĄD WSPÓŁPRACY Z OTOCZENIEM SPOŁECZNO-GOSPODARCZYM 

Dziekani kierunków Dziennikarstwo i komunikacja społeczna, Finanse i rachunkowość, Informatyka, 

Projektowanie wnętrz, Socjologia, Stosunki międzynarodowe, Transport, Zarządzanie opracowali przegląd 

współpracy z otoczeniem społeczno-gospodarczym na prowadzonych przez siebie kierunkach. Poniżej 

przedstawiono najważniejsze informacje z przeglądu współpracy na poszczególnych kierunkach: 

 Architektura: Kierunek Architektura o profilu praktycznym wymaga stałego współdziałania z Radą 

Konsultacyjną oraz szerokim środowiskiem zawodowym, które współtworzą czynnie pracujący 

projektanci architekci, przedstawiciele firm budowlanych i innych powiązanych z procesem 

projektowania oraz wykonawstwa budowlanego, deweloperzy, przedstawiciele urzędów powiązanych z 

praktyką uprawiania zawodu przez architekta (Urząd Miasta, MKZ, WKZ), państwowe i samorządowe 

instytucje kultury, stowarzyszenia i samorządy zawodowe. Właściciele pracowni projektowych, dzielą 

się doświadczeniem w trakcie zajęć dydaktycznych w WSPA (prof. dr hab. inż. arch. Krystyna Gruszecka, 

prof. dr hab. inż. arch. Bolesław Stelmach, dr inż. arch. Katarzyna Szmygin, dr inż. arch. Anna Jeziorska, 

mgr inż. arch. Karol Tymczak, mgr inż. arch. Karolina Plewa, dr inż. Małgorzata Przegalińska). 

Wykładowcy ułatwiają odbycie praktyk studenckich. Dziekan pozostaje w stałym kontakcie z Narodowym 

Instytutem Architektury i Urbanistyki, SARP – em, Izbą Architektów RP oraz kadrą dydaktyczną i 

władzami innych uczelni, gdzie istnieje kierunek Architektura – PL, PW, WSE i Z Warszawa. Władze 

kierunku są w trakcie pozyskiwania nowych partnerów ze środowiska społeczno – gospodarczego, co 

permanentnie poszerza  zakres doświadczeń naszych studentów. Prace dyplomowe studentów często 

realizują rzeczywiste oczekiwania użytkowe. W roku akademickim 2021/2022 odbyło się jedno 

posiedzenie on-line Rady Konsultacyjnej (3 lutego 2022). Dziekan kierunku prowadzi stałe  konsultacje 

telefoniczne i osobiste z członkami Rady, zasięgając opinii w sprawach dotyczących programu i metody 

kształcenia oraz  praktyk studenckich. W rezultacie współpracy z otoczeniem społecznym, m. in. 

studenci podjęli czynną współpracę z urzędem konserwatorskim w Lublinie, z UM Lublin. Wśród 

interesariuszy zewnętrznych, z którymi podejmowano współpracę, wskazać można: Urząd Miasta Lublin 

Wydział Strategii – partner: Jacek Jakubowski; Inergia Lublin – partner: Katarzyna Zajączkowska  - 

wsparcie w zakresie wyposażenia pracowni projektowej w WSPA; TARGI LUBLIN S.A. – partner: dyr. 

Małgorzata Baszak – udział organizacji targów branżowych LUBDOM, gdzie WSPA występuje w 

charakterze patrona naukowego (wkładem kierunku projektowanie wnętrz były wystawy prac 

studenckich, warsztaty i wykłady w trakcie targów); Stowarzyszenie Architektów Polskich, prezes O/ 

Lublin mgr inż. arch. Wojciech Bielecki. Z kolei wśród partnerów technologicznych, którzy prowadzą 

zajęcia dydaktyczne wymienić można Pracownię Projektową ArchiOne - mgr inż. arch. Karolina Plewa 

oraz Studio KA – prof. dr hab. inż. arch. Krystyna Gruszecka. Innymi przykładami działań podjętych 

wspólnie z otoczeniem społeczno-gospodarczym są: Inergia Sp. Z o. o. – porozumienie w sprawie 

przekazania wyposażenia do pracowni projektowej dla Architektów i Projektantów wnętrz – Katarzyna 

Zajączkowska; Urząd Miejskiego Konserwatora Zabytków w Lublinie  - wykonywanie przez studentów 

kierunku Architektura prac inwentaryzacyjno–rekonstrukcyjnych dla obiektów pod ochroną 

konserwatorską (Koordynator ze strony MKZ – mgr Michał Trzewik). 

 Dziennikarstwo i komunikacja społeczna: Ostateczny skład Rady Konsultacyjnej ustalony został w maju 

2022 roku, ze względu na zmianę na stanowisku Dziekana kierunku, brak odpowiedzi lub brak chęci 

uczestniczenia ze strony członków wskazanych przez poprzedniego Dziekana. Ostateczny skład ustalono 
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15 maja 2022. Pierwsze posiedzenie w pełnym nowym składzie odbyło się 27 maja 2022 roku. Kolejne 

zaplanowane jest na wrzesień 2022. Na posiedzeniu Rady Konsultacyjnej oceniono zaproponowane 

zmiany w programie studiów. Członkowie rady mieli okazję wcześniej zapoznać się z proponowanymi 

zmianami otrzymując szczegółową informacje drogą mailową. Propozycje były wcześniej konsultowane 

z członkami rady indywidualnie w zakresach związanych z działalnością zawodową członków.  

Członkowie rady wyrazili chęć włączenia się w tworzenie treści poszczególnych przedmiotów, które ich 

zdaniem powinny być przekazane w trakcie zajęć. Kilkukrotnie dochodziło do spotkań osobistych bądź 

telefonicznych z członkiem Rady - Dyrektor Szóstego Liceum Ogólnokształcącego w Lublinie Panią 

Marzeną Kamińską w sprawie przygotowania oferty kształcenia pod kątem tegorocznych maturzystów.  

W sposób stały trwa współpraca z Dyrektorem Aleksandrem Batorskim oraz Pauliną Radzikowską -

Przedstawicielami Lubelskiego Centrum Konferencyjnego (LCK). Doszło do co najmniej dwóch spotkań 

w siedzibie uczelni i jednego w LCK. Pojawiła się również propozycja rozszerzenia współpracy 

o stworzenie studiów podyplomowych. Od października studenci DKS będą regularnie uczestniczyć 

w zajęciach organizowanych w obiektach LCK. Konsultacje w sprawie marketingowej i PR- owej części 

programu studiów przeprowadzono z członkiem Rady Dorotą Chomą - rzecznikiem prasowym Lubelski 

Węgiel SA., która wyraziła gotowość do poprowadzenia zajęć w ramach kierunku dotyczących pracy 

rzecznika prasowego. Z redaktorem Piotrem Nowakiem – dziennikarzem Polskiej Agencji Prasowej 

omawiano przedmiot pt. informacja dziennikarska. Konsultacje podjęto również z Piotrem Morlewskim 

redaktorem naczelnym tygodnika Nowy Tydzień – nowym partnerem technologicznym kierunku, jak 

również Magdaleną Kaczanowską redaktor naczelną portalu lubelski.pl Ze strony członka Rady redaktora 

Piotra Nowaka padła gotowość do prowadzenia zajęć laboratoryjnych i projektowych. Nawiązano także 

współpracę ze spółką multimedia właścicielem RMF Maxxx i twórcą projektu RMF Ukraina. Ustalono, że 

od nowego roku akademickiego 2022-23 w praktyczne nauczanie włączy się redakcja Nowy Tydzień. 

Redaktor naczelny, członek Rady, Piotr Morlewski zadeklarował miejsca praktyk dla studentów kierunku 

Dziennikarstwo i komunikacja społeczna, jak również wsparcie merytoryczne ze strony dziennikarzy 

redakcji w trakcie zajęć odbywających się ze studentami w siedzibie uczelni. Najlepsi studenci będą 

mieli szansę na płatną współpracę z redakcją. 

 Finanse i rachunkowość: W dniu 24.02.2022 zorganizowano posiedzenie Rady konsultacyjnej. Do 

programu włączony zaproponowany przedmioty: Projekt biznesowy, Analiza danych oraz tworzenie 

prezentacji. Podpisano umowę partnerską z firmą Superksięgowa (CashDirevtor), a do Rady 

Konsultacyjnej dołączono Przedstawicieli partnera – Panią Marzenę Wasilek i Panią Anitę Gołebiewską. 

Zgodnie z sugestiami Partnera technologicznego do programu włączony został przedmiot Prawo 

podatkowe w pracy księgowego. W dniu 18 maja 2022 zorganizowano wizytę studyjną u Partnera 

technologicznego, podczas której Przedstawiciel partnera poprowadził zajęcia: Praktyczne elementy 

cyfryzacji w księgowości. Zorganizowano spotkanie, a następnie podpisano umowę partnerską z firmą 

księgową Vistra. Jej przedstawiciel zostanie dołączony do Rady Konsultacyjnej. W nadchodzącym roku 

akademickim przedstawiciele firmy mają prowadzić przedmiot Prawo podatkowe. Przeprowadzono 

rozmowy dot. współpracy z Firmą DORADCA oraz ze Stowarzyszeniem Księgowych w Polsce – Oddział 

w Lublinie. Przeprowadzono rozmowy dotyczące współprac z firmą ALTO Tax sp. z o.o., przekazano 

projekt porozumienia o współpracy. W dniu 10 .08.2022 zorganizowano spotkanie z przedstawicielami 

firmy Symfonia – dystrybutorem oprogramowanie księgowego. Omówiono na nim formuły współpracy. 

Rada konsultacyjna oraz Partnerzy technologiczni dokonali przeglądu programu studiów. Partnerzy 

technologiczni oraz członkowie Rady konsultacyjnej wyrazili gotowości przyjęcia studentów kierunku 
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Finanse i rachunkowość na praktyki. Zostali także poinformowani o możliwości proponowania tematów 

prac dyplomowych oraz projektów realizowanych w trakcie nauki. 

 Informatyka: Każdą specjalnością na kierunku opiekuje się wybrany partner technologiczny. Partnerzy 

technologiczni biorą udział w opracowaniu programu studiów, prowadzą zajęcia na kierunku oraz tworzą 

w siedzibach swoich firm laboratoria WSPA. Kreatywne praktyki studenckie realizowane są 

w laboratoriach partnerów technologicznych. Studenckie koła naukowe tworzone są pod patronatem 

partnerów technologicznych (Koło naukowe „Grafiki komputerowej” – PoligonStudio, właściciel firmy 

Robert Miedziocha, Koło naukowe „Analiza danych” – Lingaro, Dyrektor Filip Merklejn). W roku 

akademickim 2021/2022 odbyło się jedno spotkanie Rady Konsultacyjnej, na którym zostały omówione 

zmiany dotyczące treści kształcenia. Ponadto, odbyło się spotkanie z Dyrektorem LSCDN Krzysztofem 

Staruchem w sprawie organizacji warsztatów dla nauczycieli oraz organizacji wspólnej wojewódzkiej 

konferencji dla nauczycieli wszystkich typów szkół (warsztaty dla nauczycieli województwa lubelskiego 

- luty 2022 r.; wojewódzka konferencja „Kreatywność w dobie cyfryzacji” - 1-2.10.2022 r.). Partnerzy 

technologiczni biorą aktywny udział w realizacji prac dyplomowych: Prezes PyramidGames Jacek 

Wyszyński, Przedstawiciel firmy Lingaro Kinga Łobiejko-Janik. Partnerzy technologiczni prowadzą 

zajęcia ze studentami w ramach zajęci dydaktycznych oraz kół naukowych (PoligonStudio - właściciel 

Robert Miedziocha – prowadzi zajęcia ze studentami w ramach koła naukowego „Grafika komputerowa”; 

Lingaro - przedstawiciel firmy Kinga Łobiejko-Janik prowadzi zajęcia ze studentami anglojęzycznymi 

z „baz danych” oraz w ramach koła naukowego „Analiza danych”; Zeto - Dyrektor Arkadiusz Karasiński 

prowadzi zajęcia z „administracji baz danych”  na studiach podyplomowych; eLeader - Dyrektor Tomasz 

Smutek prowadzi zajęcia ze studentami anglojęzycznymi z programowania aplikacji mobilnych). 

Studenci odbywają praktyki u partnerów technologicznych, część z nich została już zatrudniona: 

Lingaro, Capgemini, eLeader. Wśród innych działań wskazać należy także: aktywny udział partnerów 

technologicznych w konferencjach, organizowanych przez uczelnię: Lingaro, PoligonStudio, 

PyramidGames, Capgemini; wizyty studyjne organizowane wspólnie z partnerami technologicznymi: 

Lingaro, Capgemini; organizacja warsztatów dla nauczycieli: PoligonStudio, PyramidGames, Lubelskie 

Samorządowe Centrum Doskonalenia Nauczycieli; organizacja wspólnych konferencji: Lubelskie 

Samorządowe Centrum Doskonalenia Nauczycieli; aktywny udział partnerów technologicznych 

w organizowanych przez uczelnię wydarzeniach: Lubelski Festiwal Nauki: Lingaro, PoligonStudio, Dni 

otwarte w WSPA: PoligonStudio, Lingaro, PyramidGames. 

 Projektowanie wnętrz: W roku akademickim 2021/2022 odbyło się jedno posiedzenie on-line Rady 

Konsultacyjnej, na którym podjęto decyzje dotyczące realizacji prac dyplomowych. Ponadto Dziekan 

kierunku prowadził konsultacje telefoniczne i osobiste z członkami Rady, zasięgając opinii w sprawie 

trybu kształcenia on-line oraz praktyk studenckich. Wśród partnerów spoza Rady Konsultacyjnej wskazać 

można: Urząd Miasta Lublin Wydział Strategii – partner: Jacek Jakubowski - udział w programie MATCH; 

IKEA Lublin – partner: Urszula Kowalczuk - realizacja wspólnego projektu; Skende Lublin – partner: 

Katarzyna Kołyga - realizacja wspólnego projektu; GALA S.A. – partner: prezes Włodzimierz Giermasiński 

- spotkanie z w celu ustalenia możliwości współpracy. Zrealizowano wizytę studyjną studentów; TARGI 

LUBLIN S.A. – partner: dyr. Małgorzata Baszak – udział organizacji targów branżowych LUBDOM, gdzie 

WSPA występuje w charakterze patrona naukowego (wkładem kierunku projektowanie wnętrz były 

wystawy prac studenckich, warsztaty i wykłady w trakcie targów). Przedstawiciele otoczenia społeczno 

– gospodarczego biorą czynny udział w realizacji prac zaliczeniowych i prac dyplomowych. Współpraca 

przybiera różne formy. Dzięki udziale w programie MATCH realizowanych przez Wydział Strategii Urzędu 
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Miasta Lublin, który ma na celu łączenie przedsiębiorców i środowisk akademickich, studenci w trakcie 

zajęć realizowali zadania we współpracy:  

1) IKEA – wykonanie projektu polegającego na aranżacji mebli dostarczonych przez IKEA, 

z zastosowaniem zdobniczych motywów ludowych. Projekt zwieńczony wystawą w pasażu galerii 

Skende. Studenci przeszli cały proces projektowy, łącznie z realizacją, pod kierunkiem dr Małgorzaty 

Michalskiej – Nakoniecznej, w ramach warsztatów ujętych w programie nauczania „Ludowa kultura 

materialna i budownictwo wernakularne Europy Środkowowschodniej”. 

2) Skende – wykonanie projektów innowacyjnych tablic informacyjnych przeznaczonych do realizacji 

w przestrzeni galerii handlowej. Studenci przeszli cały proces projektowy, pod kierunkiem mgr 

Eliasza Goli, w ramach przedmiotu „Grafika projektowa” - projekt. 

3) Większość zajęć z przedmiotów ujętych w programie nauczania i prowadzonych w formach 

prakrycznych, prowadzą wykładowcy – praktycy, związani z naszymi partnerami technologicznymi, 

np.: 

a) Pracownia Projektowa ArchiOne – zajęcia z akustyki oraz seminarium dyplomowe prowadzi mgr 

inż. arch. Karolina Plewa, właścicielka pracowni projektowej. Studenci odbywali praktyki w tej 

pracowni.  

b) MAGU Pracownia Projektowa – właścicielka mgr inż. arch. Magdalena Znamierowska prowadzi 

zajęcia „Podstawy projektowania architektury wnętrz” oraz seminarium dyplomowe, dzięki 

czemu studenci w pracach zaliczeniowych i dyplomowych rozwiązują realne zadania 

projektowe, pod opieką wykładowczni – praktyka.   

c) Pracownia Projektowa Dekorati – właścicielka pracowni mgr inż. arch. i bud. Małgorzata Kleban, 

prowadzi zajęcia z inwentaryzacji, dzięki czemu studenci maja okazję brać udział 

w rzeczywistych zdaniach inwentaryzacyjnych.  

d) Pracownia Projektowa ArchiOne – zajęcia z akustyki oraz seminarium dyplomowe. 

e) MAGU Pracownia Projektowa – właścicielka mgr inż. arch. Magdalena Znamierowska prowadzi 

zajęcia „Podstawy projektowania architektury wnętrz” oraz seminarium dyplomowe. 

f) Pracownia Projektowa Dekorati – właścicielka pracowni mgr inż. arch. i bud. Małgorzata Kleban, 

prowadzi zajęcia z inwentaryzacji. 

Wśród partnerów przyjmujących studentów na praktyki wskazać można Pracownia Projektowa ArchiOne 

- mgr inż. arch. Karolina Plewa oraz MAGU Pracownia Projektowa – mgr inż. arch. Magdalena 

Znamierowska. W roku akademickim 2021/2022 nastąpiło włączenie do Rady Konsultacyjnej 3 członkiń 

– projektantek prowadzących własną działalność gospodarczą, które prowadzą seminaria dyplomowe. 

Było to konieczne ze względu na potrzebę sformułowania szczegółowych „Wymagań dla  projektu 

dyplomowego dla 1 stopnia kształcenia (studia inżynierskie)”, tak aby był on zgodny z wymogami 

otoczenia społeczno – gospodarczego, odzwierciedlał rzeczywisty proces projektowy i spełniał wszelkie 

zawodowe wymogi. Innymi działaniami zrealizowanymi na kierunku w roku akademickim 2021/2022 były: 

1) Wizyty studyjne: 

a) Inergia Sp. z o. o. – wizyta studyjna, pod opieką merytoryczną mgr inż. arch. Roberta Kępy, 

mająca na celu zapoznanie z właściwościami różnych sposobów oświetlenia wnętrz 

i właściwości różnych rodzajów światła sztucznego.  

b) GALA S.A. - wizyta studyjna, pod opieką merytoryczną mgr inż. arch. Roberta Kępy, mająca na 

celu zapoznanie z właściwościami różnych materiałów i elementów stosowanych współcześnie 

w projektowaniu wnętrz. 
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c) Studio MOORE – wizyta studyjna pod opieką merytoryczną mgr inż. arch. Magdaleny 

Znamierowskiej, mająca na celu zapoznanie z technologią wykonania tynków dekoracyjnych. 

d) Wizyty na budowach, pod opieką merytoryczną mgr inż. Karoliny Plewa, mgr inż. arch. 

Magdaleny Znamierowskiej. 

2) Wykłady gościnne: 

a) Paweł Bień, przedstawiciel firmy KNAUF wygłosił wykład pt.: „ Akustyka w systemach suchej 

zabudowy”. 

b) Marcin Knysz – Plewa, przedstawicie firmy Tarkett, wygłosił wykład pt. „Materiały podłogowe 

w kontekście ich właściwości akustycznych”. 

3) Wyjazdy naukowe: 

Wyjazd studyjny, dwudniowy do Łodzi i Bydgoszczy, studentów II roku – zwiedzanie miast pod 

kątem architektury i wnętrz historycznych oraz współczesnych (przykłady adaptacji obiektów 

pofabrycznych – np. Manufaktura w Łodzi, pałacowych – Muzeum Miasta Łodzi, kamienic z XIX 

i XX wieku, itp.) Zwiedzanie wystawy „Od princeski do New Look”, jako element zajęć 

z „Projektowania ubioru” i „Historii ubioru”, prowadzonych przez mgr Ewę Pieczykolan, 

historyka sztuki i właścicielkę pracowni projektowania mody. Zwiedzanie miasta odbyło się we 

współpracy z firmą „Patryk Robacha. Łódź zwana pożądaniem”, dzięki czemu studenci 

otrzymali unikalną wiedzę o mieście i możliwość zwiedzania kamienic secesyjnych 

i modernistycznych. 

 Socjologia: w roku akademickim 2021/22 odbyło się 1 główne posiedzenie Rady Konsultacyjnej. Zostało 

poprzedzone konsultacjami, które odbyły się dwutorowo, zarówno w formie indywidualnych spotkań 

stacjonarnych w siedzibie WSPA z przedstawicielami instytucji otoczenia społeczno-gospodarczego 

współpracującymi z kierunkiem, jak i z wykorzystaniem poczty elektronicznej oraz w toku rozmów 

telefonicznych. Wynikiem działań jest modyfikacja przedmiotów i nazw specjalności na kierunku 

Socjologia. Program studiów na kierunku Socjologia, w zakresie specjalności: Kryminologia był 

konsultowany z ekspertami zewnętrznymi spoza Rady Konsultacyjnej, merytorycznie jednak związanymi 

z tą konkretną specjalnością. Konsultacje/spotkanie miało miejsce w siedzibie Komendy Wojewódzkiej 

Policji w Lublinie. Konsultacjom przewodniczyła Pani Naczelnik Wydziału Prewencji. Członkowie Rady 

Konsultacyjnej biorą udział w prowadzeniu zajęć dydaktycznych na kierunku (prowadzone zajęcia: 

Wprowadzenie do statystyki, Umiejętności i kompetencje coachingowe, Struktura sesji coachingu 

indywidualnego i grupowego). Przegląd składu Rady Konsultacyjnej dokonywany jest na początku roku 

akademickiego,  w formie zapytania skierowanego drogą e-mail o kontynuacji współpracy. W ramach 

zainicjowanej współpracy w roku akademickim 2021/2022 włączono nowych przedstawicieli do Rady 

Konsultacyjnej z niżej wymienionych instytucji: Straż Miejska w Świdniku, Szkoła Coachingu 

Edukacyjnego, Biuro Ekspertyz Sadowych w Lublinie. Inne działania podjęte w roku akademickim 

2021/2022 z otoczeniem społeczno – gospodarczym współpracującym z kierunkiem socjologia to: 

1) Lubelska Grupa Badawcza – czynny udział  w dniach otwartych zorganizowanych w Wyższej Szkole 

Przedsiębiorczości i Administracji w Lublinie w formie przeprowadzenia warsztatu pt.: Młode osoby 

decydują o mieście. Celem warsztatu było zwiększenie poczucia współdecydowania o mieście 

poprzez wyrażenie swoich potrzeb odnośnie życia w mieście oraz wprowadzenie informacji 

o Europejskiej Stolicy Młodzieży Lublin 2023. 

2) Szkoła Coachingu Edukacyjnego – wspólne opracowanie artykułu do publikacji po konferencji 

,,Samorządy wobec wyzwań współczesności". 
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 Stosunki międzynarodowe: ze względu na sytuację związaną z konfliktem na Ukrainie oraz 

zaangażowanie wielu osób należących do Rady Konsultacyjnej przeprowadzenie Rady Konsultacyjnej 

w formie tradycyjnej nie było możliwe. Przedstawiciele Homo Faber, Konsulatu Ukrainy, Urzędu Miasta 

ze względu na napięte grafiki oraz prace na rzecz pomocy i wsparcia dla osób przybywających z terenów 

objętych wojną nie mogły wsiąść bezpośredniego udziału w Radzie. W związku z powyższym zostały 

przeprowadzone spotkania indywidulane oraz rozmowy telefoniczne. Członkowie Rady Konsultacyjnej 

podkreślają, iż specjalności objęte programem kształcenia, a w szczególności "Zarządzanie procesami 

migracyjnymi" w obecnej sytuacji są niezmiernie ważne i aktualne. Przedstawiciele Rady podkreślali 

spójność składowych programu kształcenia, nacisk na znajomość języków obcych oraz przedmioty 

związane z komunikacją międzykulturową. Przedstawiciele Rady konsultacyjnej zaproponowali 

pozostawić program kształcenia bez zmian. W ramach współpracy z otoczeniem społeczno-

gospodarczym, a także w wyniku sytuacji na Ukrainie członkowie Rady, a także Prezydent Miasta Lublin 

(zostało skierowane pismo w tej sprawie) bardzo dziękowali studentom kierunku za włączenie się 

w działania wolontariackie w ramach Lubelskiego Komitetu Społecznego Pomocy Ukrainie, który łączy 

przedstawicieli  Homo Faber, Urzędu Miasta, wolontariuszy oraz organizacje międzynarodowe. Studenci 

WSPA włączyli się w działalność organizacyjną Komitetu, a także wolontariacką, pomagają uchodźcom 

na Hali Mosir, PKS oraz hali Start. Członkowie Rady Konsultacyjnej, powołując się na zmiany 

wprowadzone w roku akademickim 2020/2021 m.in. specjalność Zarządzanie Procesami Migracyjnymi 

nie zgłosili zmian do programu kształcenia dla naboru 2022/2023. W ramach przeglądu składu Rady 

Konsultacyjnej Dziekan postanowił od roku akademickiego 2022/2023 włączyć do Rady punkt Europe 

Direct Lublin Wyspa oraz Akademickie Centrum Pomocy i Wsparcia dla Polonii i Cudzoziemców.  Bez 

wątpienia w roku akademickim 2021/2022, w wyniku Wojny w Ukrainie, cała działalność studentów oraz 

współpraca Uczelni z otoczeniem społeczno-gospodarczym w ramach kierunku STM była skupiona na 

pomocy i wsparciu dla uchodźców i uchodźczyń z Ukrainy. W dniu 24 lutego 2022 r. o godzinie 18.00 

w Centrum Kultury przy ulicy Peowiaków 12 zebrali się przedstawicieli Urzędu Miasta Lublin, organizacji 

pozarządowych, studenci oraz mieszkańcy miasta.  W tym dniu z inicjatywy lubelskich organizacji 

pozarządowych został powołany Lubelski Społeczny Komitet Pomocy Ukrainie. Głównym zadaniem 

Komitetu stała się koordynacja pomocy uchodźcom przybywających z terenów objętych wojną 

w Ukrainie. Bez wątpienia mocną stroną komitetu są osoby, których doświadczenie, umiejętności, 

kompetencje językowe, znajomość miasta pozwoliły w tych kluczowych pierwszych dniach zbudować 

sprawnie działający system wsparcia kryzysowego.  Najczęściej wolontariuszem/wolontariuszką jest 

student/studentka lubelskiej Uczelni. Z obserwacji własnej Dziekan kierunku wynika, że w większości 

wolontariuszami w mieście byli studenci Politechniki Lubelskiej i Wyższej Szkoły Przedsiębiorczości 

i Administracji w Lublinie. Wolontariusze z WSPA, w głównej mierze kierunku STM, ze względu na 

znajomość języków obcych świadczyli pomoc i wsparcie dla uchodźców w miejscach interwencyjnego 

zakwaterowania ludności ukraińskiej. Około 50 osób studentów z WSPA (w tym 25 osób z kierunku STM) 

oraz wykładowcy kierunku mgr Piotr Skrzypczak oraz dr Maria Mazur od samego początku inwazji Rosji 

na Ukrainę działają z ramienia Lubelskiego Komitetu Społecznego Pomocy Ukrainie.  

 Transport: Zakres i forma współpracy z instytucjami otoczenia społeczno-gospodarczego, w tym 

z pracodawcami miał wpływ na poszerzenie oferty kierunku Transport o loty dronami na specjalności 

Drony. W ramach tej specjalności będzie możliwość uzyskania certyfikacji - uzyskania licencji na 

kierowanie dronami. Do składu Rady Konsultacyjnej włączony został Pan Michał Ratajczak - 

Przedstawiciel firmy AVIACON oraz Pan Maciej Wolny – Przedstawiciel firmy MarcosBIS. Rada 
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konsultacyjna miała posiedzenia, w wyniku których powstała koncepcja włączenia wykładów 

dotyczących Transportu i Logistyki Wojskowej i Wykładów dotyczących TMS. Dziekan kierunku spotykał 

się kilkukrotnie z Prezesem firmy AVIACON Panem Michałem Ratajczakiem, wspólnie z którym podjął 

działania nad poszerzeniem współpracy w zakresie specjalizacji Drony, jak również umożliwieniem 

odbywania praktyk za pośrednictwem firmy AVIACON. Dziekan kierunku planuje rozszerzenie oferty 

kierunku o systemy TMS, które aktualnie są obecne w większości dużych firm. 

 Zarządzanie: w wyniku współpracy z otoczeniem społeczno-gospodarczym na kierunku Zarządzanie 

wprowadzono następujące zmiany: 

1) zmiana nazwy specjalności na studiach I stopnia z Zarządzania firmą na Innowacyjne zarządzanie 

firmą. Ukończenie tej specjalności stworzy  absolwentom większe możliwości na rynku pracy i czyni 

ich bardziej atrakcyjnymi w oczach pracodawców; 

2) zmiana nazwy przedmiotu kierunkowego Zarządzanie projektami na Tradycyjne i zwinne 

zarządzanie projektami. – wiedza na temat zwinnych metod zarządzania projektami jest bardzo 

przydatna w we współczesnych firmach; 

3) wprowadzenie nowego przedmiotu kierunkowego na III roku o nazwie Wyzwania współczesnego 

menedżera – przygotowanie przyszłych menedżerów do rozpoznawania zagrożeń i reagowania na 

nie jest dziś konieczne z uwagi ogromną dynamikę sytuacji gospodarczej i politycznej; 

4) wprowadzenie do specjalności Innowacyjne zarządzanie firmą takiego przedmiotu jak Audyt 

organizacyjny – w opinii przedstawicieli otoczenia społeczno-gospodarczego każdy absolwent 

powinien posiadać umiejętności diagnozowania problemów firmy i wprowadzania działań 

ulepszających jej funkcjonowanie; 

5) wprowadzenie do specjalności Zarządzanie HR takich  przedmiotów jak Metodyka zarządzania 

kompetencjami – wiedza i umiejętności z tego zakresu są cenione przez pracodawców i bardzo 

przydatne w przyszłej pracy. Współczesne firmy zajmujące się HR pracują w oparciu o metodykę 

zarządzania kompetencjami. Dlatego też posiadanie tej unikatowej wiedzy na pewno zwiększy 

szansę absolwentów na znalezienie pracy. 

Spotkania z członkami Rady Konsultacyjnej odbywają się dwa razy w roku ( jedno w semestrze zimowym, 

drugie w semestrze letnim). W wyniku tych posiedzeń podjęto następujące działania: 

1) wprowadzenie do siatki programowej nowych przedmiotów, takich jak: Audyt organizacyjny, 

Metodyka zarządzania kompetencjami, Tradycyjne i zwinne zarządzanie projektami, 

Zarządzanie poprzez wiedzę, Wyzwania współczesnego menedżera; 

2) podjęcie decyzji o utworzeniu w firmach, których przedstawiciele zasiadają w Radzie 

Konsultacyjnej laboratoriów uczelni, w których będą realizowane wybrane zajęcia; 

3) w Fundacji Inicjatyw Menedżerskich (przedstawiciel Fundacji jest członkiem Rady) realizowane 

będą zajęcia z przedmiotu Audyt organizacyjny. Studenci będą mieli możliwość 

przeprowadzenia audytu i na podstawie jego wyników  sformułują projekt ulepszający 

funkcjonowanie firmy i wdrożą go w życie. Na zakończenie zajęć studenci otrzymają 

certyfikaty, w których zawarta będzie informacja na temat pozyskanych umiejętności w trakcie 

zajęć; 

4) w firmie IMPACT (właściciel firmy jest członkiem Rady Konsultacyjnej)  studenci  uczestniczyć 

w działaniach doradczych u klientów firmy . Będą mieli  też możliwość przygotowania 

biznespalnu, innych dokumentów doradczych (np. analizy marketingowej) oraz wniosku 

o dofinansowanie ze środków pomocowych (np. UE). 
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Jeden z członków Rady Konsultacyjnej – Pan Marek Świć jest promotorem prac licencjackich trzech 

studentów kierunku Zarządzanie. Ponadto członkowie Rady „podpowiadają” jakiego rodzaju projekty 

powinni opracowywać studenci w ramach zaliczenia poszczególnych przedmiotów. Przykładem może być 

tu zaliczenie zajęć z przedmiotu Zarządzanie projektami. Prowadzący wspomniane zajęcia współtworzył 

listę projektów, które następnie studenci opracowywali w ramach zaliczenia. Były to projekty dotyczące 

m.in podwyższenia kwalifikacji kadry kierowniczej firm funkcjonujących na terenie Lubelszczyzny 

w obszarze zarządzania zasobami ludzkimi, zarządzania finansami, nowych rozwiązań technologicznych 

i zarządzania w warunkach kryzy,  współpracy regionalnych przedsiębiorców ze szkołami branżowymi 

i uczelniami wyższymi w zakresie dostosowania programów nauczania do potrzeb rynku pracy, wdrożenia 

rozwiązań w zakresie obsługi klienta, motywowania i oceniania pracowników, rozwiązywania konfliktów 

w zespole etc. 

 

Współpraca z interesariuszami zewnętrznymi (poza członkami Rady Konsultacyjnej) ma charakter ciągły.  

Takie spotkania odbyły się z przedstawicielami następujących firm : Instytut Doradztwa Innowacyjnego 

sp. z o.o. (w spotkaniu uczestniczył Prezes Zarządu), Grupa TIP MEDIA (w spotkaniu uczestniczył Pan 

Piotr Marek – Prezes Zarządu) i The West Choice (w spotkaniu uczestniczył Pan Marcin Pastuszak – 

przedstawiciel firmy). W wyniku wielokrotnych spotkań podjęto następujące działania: 

1) Instytut Doradztwa Innowacyjnego sp. z o.o,-  jest współtwórcą specjalności Menedżer 

finansowy, pomagał w opracowaniu programu zajęć. Specjaliści reprezentujący partnera 

technologicznego prowadzić będą  warsztaty doradztwa finansowego. W laboratorium uczelni 

zlokalizowanym w Instytucie będą odbywać  się zajęcia z przedmiotu Fundusze strukturalne 

i celowe. W ramach tych zajęć studenci analizować będą dokumenty programowe i uczą się jak 

przygotować wniosek o dotację na realizację konkretnego projektu, np. wzrostu 

konkurencyjności firmy, wdrożenia modelu biznesowego, umiędzynarodowienia firmy. 

2) The West Choice  - wspólnie z partnerem realizowany będzie przedmiot  Strategie personalne. 

Studenci  dokonywać będą  analizy struktury zatrudnienia, ustalać wymogi kwalifikacyjne dla 

poszczególnych stanowisk, ustalać liczbę pracowników, system motywacji i planować  rozwój 

pracowników. Zajęcia z tego przedmiotu prowadzi współwłaściciel firmy. Firma jest 

opiekunem, specjalności Zarządzanie HR. 

3) Grupa TIP MEDIA – opiekun specjalności E- biznes i nowoczesne formy marketingu, analizuje na 

bieżąco program specjalności, zadeklarował przyjęcie na praktyki studentów oraz pomoc w ich 

zatrudnieniu po zakończeniu studiów. 

PRZEGLĄD INFRASTRUKTURY 

Kierownik ds. administracji opracował sprawozdanie z przeglądu infrastruktury, w którym wskazał, że w roku 

akademickim 2021/2022 podjęte zostały m. in. działania takie jak: montaż systemu zarzadzania parkingiem, 

przegląd windy i platform dla niepełnosprawnych oraz badanie oświetlenia ewakuacyjnego, wymiana zużytych 

klawiatur w salach komputerowych, wykonanie Resursu głównego windy zainstalowanej w celu wykonania badan 

przydatności UDT wraz z platformami dla osób niepełnosprawnych, zakup mebli do Rektoratu Uczelni, wymiana 

5 monitorów pracowników i 2 zestawów komputerowych, rozpoczęcie prac nad przygotowaniem Pracowni 

umiejętności pielęgniarskich dla nowo tworzonego kierunku Pielęgniarstwo (w tym m. in. zakup specjalnej 

wykładziny oraz wykonanie punktu sanitarnego). Ponadto, w przeglądzie infrastruktury udział wzięli studenci 

WSPA w ramach corocznej ewaluacji przeprowadzanej przez Pełnomocnika Rektora ds. Ewaluacji Jakości 
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Kształcenia. W anonimowych, internetowych badaniach ankietowych na temat pracy Uczelni, przeprowadzonych 

w czerwcu 2022 r. wzięło udział łącznie 136 studentów, wszystkich lat, trybów i kierunków studiów. Studenci 

biorący udział w badaniu wyrazili się o Uczelni bardzo dobrze, podkreślając jej zalety zarówno w sferze czynnika 

ludzkiego, jak i infrastruktury. Studenci doceniali dostępny na Uczelni sprzęt, a przeważająca większość 

respondentów oceniała bardzo dobrze (28%)  i dobrze (64%) stronę internetową Uczelni. Tylko nieliczni studenci 

ocenili ją jako „średnio” (8%).  Większość respondentów nie widziała potrzeby usprawniania strony internetowej, 

ponieważ dobrze oceniali jej funkcjonowanie, natomiast niektóre osoby wskazywały, iż przydałoby się 

polepszenie nawigacji strony internetowej, dodanie aplikacji mobilnej na telefon, zwiększenie przejrzystości  

i intuicyjności strony w obsłudze, wprowadzenie dostępu do wirtualnego indeksu, powiadomienia na maila  

o zmianach w zajęciach . W przypadku ocen platformy PUW jako podstawowego narzędzia i sposobu 

komunikowania się oraz pracy dydaktycznej, większość studentów wyraziło się pozytywnie – bardzo dobrze 

(45,8%), dobrze (37,5%) oraz 16,7% - średnio. Wskazując na zalety korzystania z platformy PUW respondenci 

wymieniali: prostotę, przejrzystość, możliwość korzystania z nagranych zajęć, łatwość i szybkość w dostępie do 

wszystkich potrzebnych materiałów, oszczędność czasu i pieniędzy, szybka aktualizacja danych, błyskawiczny 

kontakt z wykładowcami. To są zalety nie do przecenienia i wielu studentów zauważa wartość dodaną 

studiowania w trybie on-line, która przekłada się na konkretne, wymierne oszczędności. Z kolei na pytanie  

o ewentualne problemy związane z korzystaniem z platformy PUW studenci wskazywali, iż problemem było dla 

nich orientowanie się w nazwach zajęć, odnajdowanie powiadomień oraz informacji o zadaniach domowych  

i pracach zaliczeniowych, trudności w odbiorze platformy w przeglądarce Google Chrome, brak możliwości 

korzystania z materiałów z poprzednich lat czy semestrów, które są anulowane, brak powiadomień, oraz brak 

umieszczania informacji w kalendarzu. 

 

PRZEGLĄD WSPÓŁPRACY MIĘDZYNARODOWEJ 

Kierownik Działu Współpracy Międzynarodowej dokonał przeglądu działań podejmowanych na rzecz współpracy 

międzynarodowej w roku akademickim 2021/2022. Wśród zadań, które stały przed Uczelnią wskazano: realizację 

projektów z Programów Erasmus +, Erasmus + PO WER, Edukacja- środki norweskie; zwiększenie ilości mobilności 

studenckiej i pracowniczej po okresie pandemii Covid-19; przywrócenie wymiany na studia - zarówno przyjazdów 

jak i wyjazdów; organizację wydarzeń skierowanych do studentów, kandydatów na studia i pracowników uczelni, 

z udziałem gości zagranicznych; przywrócenie mobilności z państwami z poza Unii Europejskiej - ograniczonej  

z powodu pandemii; złożenie wniosków o nowe projekty z Programu Erasmus + nabór 2022; nawiązywanie nowych 

kontaktów międzynarodowych na różnych poziomach kształcenia. W sprawozdaniu wskazano również projekty 

realizowane w roku akademickim 2021/2022, które przedstawia poniższa tabela: 

 

Tytuł projektu Stan realizacji 

Erasmus+, Mobilność, 

akcja 107, 2019 

Zrealizowany, w trakcie 

rozliczania. 

Program PO WER 2019 Zrealizowany, w trakcie 

rozliczania. 

Erasmus+, Mobilność 2019 Zrealizowany, w trakcie 

rozliczania. 

Erasmus+, Mobilność 2020 W realizacji. 

Program PO WER 2020 W realizacji. 

Erasmus+, akcja 107, 2020 W realizacji. 

Erasmus+, Mobilność 2021 W realizacji. 

Edukacja komponent I Zakończony, rozliczony 
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Edukacja komponent II- 

edycja 2019 

W realizacji. 

Edukacja komponent II-

edycja 2021 

W realizacji. 

 

Przedstawiono także zrealizowane cele i zadania, wśród których wymienić należy: 

 wzrost mobilności studentów - zwłaszcza w okresie letnim, wyjazdy na praktyki do państw UE; 

 wzrost mobilności kadry pracowniczej - w sytuacji braku możliwości wyjazdów na prowadzenie zajęć 

nastąpił wzrost wyjazdów szkoleniowych; 

 od marca do sierpnia 2022 zrealizowano przyjazdy z instytucji partnerskich, na wykłady, warsztaty  

i szkolenia; 

 organizowane były Dni Erasmusa- w ramach Dni Otwartych, Tygodnie Międzynarodowe, Wizyty 

indywidualne i tematyczne, z udziałem gości z zagranicy; 

 odbyły się wymiany studenckie – 4 wyjazdy i 11 przyjazdów na studia.  

 od marca na Uczelnię przyjeżdżały osoby spoza Unii Europejskiej - między innymi z Bałkanów, Azji, obu 

Ameryk i Afryki; 

 wiosną 2022 zostały złożone wnioski o nowe projekty mobilności - akcja 131 i 171; 

 nawiązane zostały nowe kontakty międzynarodowe, które przełożą się na kontynuację współpracy  

w wybranych dziedzinach naukowych, dydaktycznych, społecznych i kulturowych. 

DODATKOWE INFORMACJE 

1. Kierunki: Architektura, Dziennikarstwo i komunikacja społeczna, Informatyka, Projektowanie wnętrz  

i Socjologia otrzymały certyfikat „Studia z Przyszłością”, przyznawany przez Fundację Rozwoju Edukacji 

i Szkolnictwa Wyższego. 

2. Uczelnia otrzymała certyfikat „Uczelnia Liderów 2022”, przyznawany przez Fundację Rozwoju Edukacji 

i Szkolnictwa Wyższego. 

 

 


